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Algemene Vergadering FeBIO  
van 7 November 2017 

Aanwezig 

Jaouad Amhaouly (Manus Brussel), Tom Dedeurwaerder,  Eva De Smedt, Hilde Vanstalle, Martine De 

Winter, Marie-Claire Migerode, Ingrid Verhoeven, Karen De Clercq (LD3), Barbara Manhaeve (LD3), 

Ingrid Van den Mooter, Vincent Bourke, Ilse Vanderveken, Wouter Geldof, Marc D’Hondt (Cosmos), 

Pieter Dehon, Christine Flogaus-Amchir, Griet Vergauwen (Spit), Nora De Herdt. 

Verontschuldigd  

Nik Honinckx , Gert Van Snick, Daisy Scholts, Pascal Verreth, Geert Steendam, Ariane Roggemans, 

Tom Berger (CyCLO) Wim Embrechts, Sofie Vancoillie. 

Gasten Marja Alaerts, Tracé Brussel 

Locatie:  Witte zaal Henegouwenkaai 29 

Agendapunt 1.  
Goedkeuring van het Verslag van de AV van 12/9/2017. Goedgekeurd zonder opmerkingen.  

Agendapunt 2. Pieter Dehon, nieuwe Voorzitter en naamsverandering 
De AV keurt de aanstelling van Pieter Dehon als Voorzitter goed alsook de naamsverandering van 

FeBIO in Federatie van Brusselse Inschakelingsondernemingen. De lange omschrijving ‘Plaatselijke 

initiatieven voor de Ontwikkeling van de werkgelegenheid’ wijzigt. De PIOW’s verdwijnen uit de 

nieuwe Ordonnantie. We houden in de gaten dat de nieuwe Ordonnantie er effectief komt alvorens 

de publicatie in het Staatsblad te doen. Bij het rondje voorstellen vermeldt Marie-Claire Migerode 

dat zij voor Bonnevie  een coördinator zoekt. Marie-Claire gaat weldra met pensioen. Kandidaten uit 

de sector mogen zich melden.  

Agendapunt 3. 1 Ordonnantie Sociaal Ondernemerschap voortgang 
 

1. Erkenning als Sociale Organisatie aan de hand van indicatoren is een eerste stap in de 

Nieuwe  Ordonnantie, de tweede stap is de erkenning voor een mandaat inschakeling. De 

opmerkingen van de RVB van FeBIO op het schema met indicatoren van de administratie 

(besproken in de Werkgroep van het Sociaal Platform) werden uitgedeeld (zie bijlage 

Opmerkingen).  

a. De indicator commerciële rentabiliteit is belangrijk. Er was een informele 

ontmoeting tussen Nora en Brusoc over de checks van de dossiers die vandaag 

gebeuren en de mogelijke controles in de toekomst (zie PPT)). Brusoc meent dat 

‘commerciële rentabiliteit’ toepassen aan de hand van dezelfde indicatoren op 

verschillende types van organisaties problematisch is. PIOW’s , OCMW’s/Missions 

Locales, PWA’s  of commerciële structuren moet je met een andere bril bekijken. 

Verschillende leden signaleren dat Brusoc veel vragen stelde over de PIOW-dossiers 
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en strenger was dan normaal. We vragen de leden om die vragen door te sturen aan 

Nora en Marja zodat we ze kunnen bundelen. 

b. De verantwoordelijke van Brusoc liet zich ontvallen dat hij niet begreep waarom de 

inschakelingssector zijn realisaties niet beter in beeld brengt (omzet, toegevoegde 

waarde, opleidingsuren, investeringen, sociale toegevoegde waarde, doorstroom, 

creatie tewerkstelling). Volgens hem is dit een positief verhaal en zijn we nodig in 

Brussel. SST, de Vlaamse Federatie, verspreidt zo’n info in een brochure. We kunnen 

gelijkaardige cijfers voor Brussel samenbrengen. Pieter Dehon zegt dat de 

administratie en de politici onze realisaties wel kennen. Nora ziet het nut ervan in, 

maar de info verzamelen vraagt tijd en is complex. 

2. Test: Eind November is er een test voorzien met organisaties om te zien of zij aan de nieuwe 

erkenningscritera Sociale organisatie en de indicatoren beantwoorden.  

3. Toegang tot PC329  

Het kabinet weigert een verwijzing op te nemen in de Ordonnantie voor de identificatie van 

de hoofdactiviteit professionele inschakeling van de organisaties (aan de hand van het 

criteria 60% dgm’s aanwezig in het PIOW-project). De Federaties vinden dit belangrijk om de 

toewijzing aan PC329 op een semiautomatische manier mogelijk te houden. Er is een 

Protocolakkoord maar iedere organisatie zal zijn hoofdactiviteit zelf moeten bewijzen aan de 

hand van zes criteria. Voor de FeBISP is deze evolutie onaanvaardbaar, zij overwegen te 

betogen of actie te ondernemen. De AV besluit dat we voorzichtig moeten zijn met onze 

reactie. Betogen is volgens Pieter Dehon contraproductief. Het PC is een cruciaal punt voor 

de leden. Voor de VZW’s met welzijnstaken is het belangrijk dat alle personeel dezelfde 

behandeling krijgt, zegt Marie-Claire Migerode. De discussie ligt moeilijker voor organisaties 

met één economische activiteit dan voor organisaties met verschillende economische 

activiteiten. Pieter zegt dat in de bouw de inspectie van het PC afgaat op het buikgevoel. Wat 

zijn de activiteiten? Als er een betonmolen, gyprocplaten… staan is dat voor hen 

bouwactiviteit… De dgm’s kunnen andere belangen hebben dan de organisaties 

(loonvoorwaarden in een ander PC zijn beter of slechter).  

FeBIO neemt een voorzichtig standpunt in en schaart zich achter Sociare en de BCSPO. Dit is 

een technische kwestie. Het probleem dateert van de jaren 90 en werd opgelost met de 

identificatie van de hoofdactiviteit inschakeling. Volgens Tom DD is eerder lobbywerk achter 

de schermen nodig dan voor de schermen. Misschien moeten we intern een discussie 

houden over hoe we ons gaan positioneren op de economische markt, suggereert Marie-

Claire Migerode.  Er ontstaat volgens Pieter Dehon met de nieuwe Ordonnantie een paradox, 

mandatering voor inschakeling gaat samen met druk voor meer commerciële rentabiliteit. In 

het kader van de  verbreding zullen andere ondernemingen van de Ordonnantie gebruik 

willen maken. De tegenstellingen worden scherper. Beescoop is sociale economie maar 

actief in de detailhandel, er zijn discussies over winstdeling in coöperaties. Het PC heeft 

gevolgen ook voor de VIA-middelen.  

We vernamen op 7 November dat twee werkgeversfederaties UGBN en de FBEP  een klacht 

hebben ingediend bij de Europese Commissie tegen deloyale concurrentie van de sociale 

economie. We gaan na of men vanuit sociale economie,  FeBISP, SST, de Vlaamse Federatie, 

…in dit verband een reactie overweegt. 

 

Agendapunt 3.2. Voorstel financiering inschakeling 
In aanvulling van de opmerkingen van de Raad van Bestuur van FeBIO op het voorstel (zie pagina 5 

van de PPT in bijlage) worden volgende bemerkingen gemaakt:  
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Karen De Clercq merkt op dat er geen ‘vaste schijven’ meer zijn waardoor men in het oude systeem 

aan het hoog beginbedrag kwam voor een kleine organisatie. In een Excel sheet met een voorbeeld 

van berekeningen bij de principes kregen de kleintjes wel een vast bedrag voor 1 op 4 dgm’s, maar 

als men het voorgestelde bedrag per werknemer vermenigvuldigt met 1,2 of 3 dgm’s komt men aan 

een lager bedrag. FeBIO vraagt verduidelijking. Martine De Winter ziet een grotere impact voor 

kleine projecten bij 1 of 2 of 3 dgm’s en meer onzekerheid. De berekening van het aantal dgm’s zou 

gebeuren aan de hand  trimestriële gemiddelden (op basis van aanwezigheid).  

De definitie van de doelgroep ontbreekt in de Ordonnantie Sociaal Ondernemerschap. Pieter Dehon 

merkt op dat men misschien meer wil gaan afstemmen op de doelgroepen van 

overheidsprogramma’s ( b.v. inschakelingsjongeren). Dit houdt cf. Tom DD risico’s in op een 

verzwakking van de instroom. We hebben een mix nodig van sterke en zwakke profielen,  de 

economische activiteit moet voldoende rendabel, leefbaar zijn. 

Er werd in de werkgroepen van het Sociaal Platform door Actiris een Excel uitgedeeld met de 

verdeling van omkaderingsgeco’s en DSP’ers over de organisaties.  Ook of er SINE’s zijn. Dat overzicht 

bevat fouten (b.v. voor Casablanco klopte het aantal geco’s niet). Het standpunt van FeBIO moet zijn 

dat we die discussie afblokken. Actiris stelt zich meer en meer op als regisseur van de Brusselse 

Arbeidsmarkt. Wij mogen niet toelaten dat op basis van verkeerde info die snel vergaard wordt, 

meteen beslissingen worden genomen. FeBIO vraagt wat de bedoeling is van deze oefening.  

Agendapunt 4. Tweede Ordonnantie tewerkstellingssteun en belang hervorming 

DSP/SINE statuut  
 

Pieter Dehon merkt op dat wijzigingen op dit vlak een veel grotere impact kunnen hebben op de 

sector dan de PIOW-hervorming.  

Er is de korte en de lange termijn, die volgens Marja Alaerts twee brillen en tactieken vereist. Op 

korte tijd is er de Ordonnantie Sociaal Ondernemerschap die het einde van de oude erkenning 

inhoudt. Dan is er de concrete invulling van de Uitvoeringsbesluiten, die in de Ministerraad 

besproken worden (langer tijdspad). De Ordonnantie Tewerkstellingssteun wordt momenteel 

besproken in de ESRRBC. 

To do : FeBIO schrijft binnen een paar weken een brief naar de minister met onze standpunten bij de 

Ordonnantie Sociaal Ondernemerschap, de Ordonnantie Tewerkstellingssteun en Artikel 60. We 

sturen die eerst naar de AV voor feedback (2 dagen reactietijd). We maken een lijstje met nog te 

contacteren personen voor mondelinge afspraken (Actiris, Ocmw’s en politici).  

De brief kan samen met de FeBISP ondertekend worden en afzonderlijke standpunten bevatten waar 

nodig. Veel organisaties zijn bezig met de begrotingsopmaak voor volgend jaar. Er is duidelijkheid 

nodig. We moeten op korte tijd onze minimumvoorwaarden voor het aanvaarden van de 

Ordonnantie(s) op tafel leggen. En garanties vragen. 

Agendapunt 5. Artikel 60 cijfers. Effecten van de regionalisering.  
Cijfers met de verdeling van de Artikel 60’ers over de gemeenten werden besproken tijdens de 

vergadering.  Er was recent ook een vraag, interpellatie van Groen i.v.m. de aantallen en te 

verwachten evolutie (het antwoord (vanaf p45) is ondertussen beschikbaar). De OCMW’s zouden 

momenteel zelf mogen beslissen of Artikel 60’ers Sociale Economie betalend zijn. Volgens Marie-

Claire Migerode biedt Molenbeek gratis Artikel 60-contracten aan tot een bepaald plafond bereikt is. 

De Artikel 60’ers die de OCMW’s zelf gebruiken zouden ook gratis zijn.  

http://weblex.irisnet.be/data/crb/biq/2017-18/00018/images.pdf
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Agendapunt 6. FeBIO-standpunten samengevat (zie links in PPT) 
Een aantal standpunten i.v.m. de Ordonnantie SO,  Artikel 60, de Ordonnantie Tewerkstellingssteun 

staan op de website van FeBIO. Het standpunt over doorstroom is niet meer up-to-date, het 

standpunt van FeBIO over ter beschikking stelling van DSP’ers voor stages moeten we misschien 

terug met Paul Clerbaux in het Platform aankaarten (cf. Marja Alaerts).  

Agendapunt 7. Timing onderhandelingen (zie PPT) 
FeBIO zal opnieuw aankaarten dat de organisaties die meedoen aan de test (beantwoorden aan de 

indicatoren erkenning als Sociale Organisatie), nog altijd niet geïnformeerd werden over hoeveel tijd 

dit vraagt, wanneer de test zal plaatsvinden, de procedure etc. De voorbereiding van onze brief en 

het maken van afspraken houdt verband met deze tijdslijn. 

Agendapunt 8. Update communicatie, voorstel communicatiebureau FINN  
FINN werd door FeBIO aangezocht om een creatief concept te bedenken rond communicatie en stelt 

voor om op 1 dag (zie PPT-voorbereiding vergadering) samen de Brusselse sociale 

inschakelingseconomie in de kijker te zetten.  De doelgroep zijn politici, de OCMW-leiding, directie 

van Actiris en leidinggevenden, beleidsmakers,…Het voorstel steunt op samenwerking tussen 

organisaties rond communicatie. Er wordt een duidelijke boodschap aan gekoppeld. Elke organisatie 

beslist hoe ze dit concreet invullen. We overlopen de nieuwe  toelichting van FINN ( zie PPT). De 

leden gaan akkoord met het initiatief en 21 Juni wordt als datum geprikt. De zomer is beter en zo is 

er voldoende tijd om te plannen.  

9. Varia 
Opleiding: FeBIO stuurt een mail met uitleg over een mogelijkheid voor leden om deel te nemen aan 

een opleiding die in December door SST georganiseerd wordt over TMA, talentmotivatieanalyse. Dit 

is een online applicatie om persoonsgebonden competenties van alle medewerkers te testen. Groep 

Intro heeft toegang tot de applicatie, maar vond de vragenlijst te lang voor dgm’s en het POP was 

niet afgestemd op wat de VDAB vraagt. SST werkt aan deze verbeterpunten. 

Marja Alaerts van Tracé Brussel doet drie voorstellen voor opleiding 

 communicatie  

 intervisie voor coördinatoren 

 bezoek aan een inschakelingsinitiatief in het buitenland (2018) 

Wouter Geldof signaleert een nood aan opleiding voor sociale clausules in overheidsopdrachten als 

dienstverstrekker.  SAW-B geeft deze opleidingen en er is een contactpersoon bij Actiris voor vragen.  

Op korte termijn plant Tracé Brussel een artikel in Bruzz over innovatie in de sociale economie. De AV 

vindt deze periode een goed moment. De opleiding communicatie volgt beter in het voorjaar en dit 

kunnen we inhoudelijk koppelen aan de actie van FeBIO met FINN. 

Op de volgende AV nodigen we Steef Corijn en Sociare uit om de impact van de Nieuwe 

Ordonnantie(s) op het NPAK-Brussels akkoord en de Via-middelen uit te leggen. 

 

De volgende Algemene Vergadering vindt plaats op dinsdag 6 Februari 2017, om 9 u 30 op de 

Henegouwenkaai 29 te Molenbeek.  

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 


